
Julemærket - en god idé 

Flere end 50 tilhørere - heraf en del samlere - hørte forleden Ingrid Andersen, 

Frederiksberg,  fortælle om julemærket gennem 109 år. 

Foredraget var arrangeret af Lokalhistorisk Forening for Høng Kommune og 

blev, som alle foreningens andre 

foredrag, afholdt på Høng Bibliotek. 

Ingrid Andersen har selv tegnet tre 

julemærker, og det har givet hende 

interesse for mærkets historie 

gennem de mange år. Man fik både 

indblik i procedurer ved udvælgelse 

og mange eksempler på, hvordan 

mærkernes motiver ofte har givet 

anledning til et utal af - ofte barske 

- kommentarer.  

Offentliggørelse af et nyt julemærke plejer at nyde stor bevågenhed, men i år 

”blæste mærket væk i orkanen”, sagde Ingrid Andersen. Uheldigvis fandt 

lanceringen nemlig sted den dag, hvor landet blev hærget af uvejret, og ingen 

journalister havde tid til at interessere sig for julemærket.  

I takt med at der sendes færre og færre julebreve falder salget af julemærker.  

Det er synd, sagde Ingrid Andersen, for hvis man bare én gang har set, hvad 

et ophold på et Julemærkehjem kan gøre for et barn, så glemmer man det 

aldrig. Og derfor foreslår hun, at man bruger mærket til meget andet end at 

sætte på breve. Mærkerne pynter mange steder, og en tilhører fortalte, at hun 

bruger dem på til-og-fra-kort på julegaverne. 


